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V minulém vydání JN jsme infor-
movali, že na Masarykově náměstí 
před „Baťou“ se podélně nesmí stát. 

„Vždyť před Baťou žádná znač-
ka zákazu stání není, proč bych tam 
nesměl stát?“ reagoval jeden ze čte-
nářů na zmíněný článek. Čtenář má 
pravdu, že tam zákazová značka není. 

Zákon o silničním provozu, „bib-
le“ všech řidičů, kterou máme znát 
z autoškoly, mluví jasně: „Při stání 
musí zůstat volný alespoň jeden jízdní 
pruh široký nejméně tři metry pro kaž-
dý směr jízdy.“ A to u bývalé prodej-
ny Baťa není. Mezi obrubou a mod-
rým pruhem je asi sedm metrů, po 
zastavení auta zbývá pět metrů, a to 
je méně, než vyžaduje zákon.

Celé Masarykovo náměstí, podob-
ně jako jiné části města se zavedeným 
systémem parkování, se navíc nachá-
zí v zóně zákazu stání a stát se může 
jen na místech vyznačených známý-
mi modrými pruhy. Před Baťou se 
proto smí stát jen kolmo za modrým 
pruhem. 

Značka Zóny zákazu stání se nachá-
zí na okraji centra v Křížové ulici u 
školy jen pár metrů za náměstím Svo-
body. Pravda, mnozí Jihlaváci jezdící 
často po paměti, si jí ještě nevšimli, 
byť je na svém místě více než 10 let. 
Od této značky Zóny zákazu stání až 
po značku Konec zóny zákazu stá-
ní se prostě nesmí stát jinde než za 
modrým pruhem. 

…kromě pravidla ze zákona se totiž celé centrum včetně Masarykova náměstí 
nalézá v zóně zákazu stání. Tato značka je již v Křížové ulici u základní školy. 
 Foto: Petr Klukan 

Celé náměstí je v zóně zákazu stání

STÁT na pravé straně podél Bati se na Masarykově náměstí nesmí (smí se pouze 
zastavit), i když tu žádná zákazová značka není, jen označení slepé ulice…

První novoroční den se odehrál 
jako každý rok vnořením se otužil-
ců do řeky Jihlavy u Českého mlýna. 
Jak pořadatel ohlásil, voda měla 0,5 
stupňů Celsia. Tak studená prý za tu 
dobu, kdy novoroční akci pořádají, 
ještě nebyla. Akci přihlíželo několik 
stovek lidí schoulených v bundách a 
kabátek. 

K akci se na Facebooku rozbujely 
zajímavé reakce. Spousta lidí otužilé 
obdivovala:  

1. leden: otužilci jdou do vody…
Dobrozlák Matějka: ז  V rybníku je to 

lepší, tam je led. �
Stanislava Karásková: ז  Takhle si 

vysekávaly 3 otužilkyně díry do ledu na 
koupáku, kde chodily děti bruslit. Muselo 
se jim to zatrhnout, aby tam náhodou 
někdo nezahučel.

Luděk Korinek: ז  Není to hazard se 
zdravím? 

Vlasta Soukupova: ז  To musí člověk 
dělat postupně. Já i v sauně ve studené 
vodě měla v nohách křeče. 

Brtnik Brtnik: ז  Studená voda tělu 
nevadí, nesmí se to ale přehnat. Je to 
jako ze vším.

Jerry Light: ז  Klasická chyba měření 
teploty vody. Teplota těsně u hladiny 
či pod ledem se blíží nule. Otužilec ale 
nechodí po hladině a voda se vždy měří 
100 cm pod hladinou, kde je její teplota 
minimálně 2,7°C. Perlička na konec. Ať v 
létě či zimě, tekoucí voda stejné teploty, 
je pocitově studenější než voda stojící v 
rybníku či bazénu.

Jiří Janka: ז  Při plavání se ten rozdíl 
v podstatě ztrácí. A stejně mi vždycky 
zmrznou nohy a ruce a potom se obtížně 
obléká.

Vladislav T. Jiroušek: ז  Já to mám 
nastavené jinak, koupu, teda nekoupu, 
ale potápím pouze v korálových mořích, 
dost často má voda pod 30 stupňů C, tak 
si beru neopren. Dnes do vody vlezl i pan 
primátor, říkal jsem mu, že bych voleným 
zastupitelům zakázal městskou vyhláš-
kou, takhle hazardovat se životem.�

 -pk--

DUŠE  celé otužilecké akce Miroslav 
Harant.  Foto: Petr Klukan

Abychom byli zcela přesní, mimo 
modrý pruh se nesmí stát, ale smí se 
zastavit – vystoupit, nastoupit. Pod-
le zákona však musí zůstat na prů-
jezd alespoň tři metry pro oba směry 
zároveň, nesmí to být v křižovatce, na 
přechodě a také … – ale o tom třeba 
zase příště. U Bati tedy podél zastavit 
můžete. 

Možná si teď řeknete, že s sebou 
metr nevozíte a ty tři metry nepozná-
te. Jenže při troše dobré vůle pozná-
te. Jak? Jistě odhadnete, zda by se 
do mezery mezi vámi a druhou stra-

nou ulice dostala vedle sebe dvě au-
ta. Když se tam vejde jen jedno, tak 
to těch volných šest metrů (tři metry 
pro každý jízdní pruh) dle zákona o 
stání nebude. 

Stačí tedy, když budeme ctít zákon 
a sledovat značky i v tom našem měs-
tě, kde si myslíme, že všechno známe. 
Vsadíme se, že v neznámém městě, 
do kterého byste vjeli vůbec popr-
vé, byste si takové značky jistě hned 
všimli.  -pk-

(Není vám něco z dopravy jasné? Napiš-
te nám na: klukan@jihlavske-listy.cz)


